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بوفون استثنایی است

 
اســطوره لقبی اســت که باید بــه دروازه بان 
فوق العاده ایتالیا بدهیم. بوفون قطعا می تواند به نماد 
دروازه بانی در دنیا تبدیل شود. مسئولان فیفا باید 
جایزه ای را با نام بوفون به دروازه بانان برتر دنیا اهدا 
کنند تا شاید تقدیری مناسب از سنگربان بی همتای 
ایتالیا باشــد. زمانی که دیدار لیون با یوونتوس را 
تماشا می کردم، در این فکر بودم که چگونه امکان 
دارد یک فرد تــا این حد حرفه ای باشــد و بتواند 
فوق العاده عمل کند. قطعا شرایط بدنی مهم خواهد 
بود اما بوفون تکیه بر شــرایط فیزیکی خود ندارد؛ 
بلکه از لحاظ فکری و ذهنی فوق العاده عمل می کند. 
باوری در این دروازه بان شکل گرفته که به او اجازه 
می دهد هر کاری را انجام دهد و موفق باشد. اکنون 
او 20 سال است که بر بام فوتبال دنیا ایستاده و در 
نوع خود قطعا فوق العاده ارزیابی می شود. بوفون در 
بازی های یورو عملکردی از خود نشان داد که اگر 
کسی او را نمی شــناخت با خود این فکر را می کرد 
که او یک دروازه بان مستعد 20 ساله است که به این 
خوبی واکنش نشان می دهد و ناجی تیم خود است. 
اعتقاد دارم او از آن دسته دروازه بان هایی است که بر 
پایه ذهن قوی و هوش بالا موفق بوده است، نه اندام 
درشــت و فیزیک فوق العاده اما با این تفاسیر باید 
مجسمه او را ساخت و همواره از او به نیکی یاد کرد. 
نوع تمرینات بوفون نیز در نوع خود قابل توجه است؛ 
او عضلات حجیمی ندارد بلکه به دلیل نوع تمرینی 
که انجام می دهد، بدنی ظریف با عضلات کوچک را 
تشکیل داده که باعث می شود واکنش های سریع 
و در عین حال فوق العاده ای را از خود نشــان دهد. 
عجیب هم نیســت که او را بهترین دروازه بان قرن 
اخیر می دانند؛ من بــرای او احترام زیادی قائلم اما 
اعتقاد دارم که اشمایکل بهترین دروازه بان تاریخ 
اســت و دراین باره شــکی هم وجود ندارد. بوفون 
شــخصیت والایی دارد و می توان گفت که اکنون 
به عنوان نماد کشور ایتالیا است. او به معنای واقعی 
شخصیت یک کاپیتان را دارد؛ کاپیتانی که به هیچ 
عنوان اخلاق را زیــر پا نمی گذارد و همواره منادی 
صلح و اتحاد بین بازیکنان داخل زمین است. بو فون 
باید به عنوان چند چهره برتر فوتبال لقب گیرد و از او 
یاد شود تا شاید کمی جبران زحمات او در سال های 

متمادی باشد.

ورزش جهان

دلجویی رونالدو از ســتاره بیمار هلندی|  
فرناندو ریکسن که پیشینه بازی کردن در تیم ملی 
فوتبال هلند و باشگاه گلاسکو رنجرز اسکاتلند را 
در کارنامه دارد، به بیماری مهلک اسکلروز جانبی 
آمیوتروفیک دچار شده است و توان حرکتن ندارد، 
در بازی لژیاورشــو و رئال مادرید در لیگ قهرمانان 
اروپا میهمان باشگاه رئال مادرید بود. او بعد از پایان 
بازی با کریســتیانو رونالدو ملاقات کرد. ســتاره 
پرتغالی ضمن آرزوی ســلامتی برای این بازیکن، 
پیراهن خود را به عنــوان یادگاری به ایــن او داد. 

ریکسن از سال 2013 دچار این بیماری شده است.
کمک فناوری خــط دروازه به تاتنهام| در 
جریان دیدار دو تیم بایرلورکــوزن و تاتنهام که با 
تساوی بدون گل در ورزشــگاه بای آره نا به پایان 
رســید، خاویر هرناندس در یک صحنه در مقابل 
دروازه تقریبا خالی تاتنهام قرار گرفت ولی شوت او 
به طور کامل از خط دروازه رد نشــد و با هوشیاری 
و عملکرد خوب هوگو لوریــس، دروازه بان تاتنهام 
برگشت داده شد. تصاویر تلویزیونی نشان داد که 
78 درصد توپ از خط عبور کــرده و فناوری خط 
دروازه به خوبی نشان داد که ضربه مهاجم مکزیکی 

بایرلورکوزن وارد دروازه تاتنهام نشده است.
پاســخ بنزما به رئیس جمهوری فرانسه| 
رئال مادرید سه شــنبه شــب در هفته  سوم لیگ 
قهرمانان اروپا 5 بر یک لژیا ورشــو لهســتان را در 
سانتیاگوبرنابئو شکست داد. کریم بنزما پس از این 
بازی فرصت پیدا کرد تا جــواب رئیس جمهوری 
فرانسه را بدهد. فرانسوا اولاند در مصاحبه ای گفته 
بود که بنزما را نمی توان به عنــوان یک الگو از نظر 
اخلاقی دانست. مهاجم فرانســوی رئال مادرید در 
این رابطه گفت : »انتظار دارید چه چیزی بگویم؟ اگر 
من یک الگو نیستم....! فوتبال بازی می کنم و باعث 
می شــوم مردم از آن لذت ببرند. من زیر نظر پدر و 

مادرم خوب تربیت شدم.«
رکورد عجیب سمیر نصری|  سمیر نصری 
که در این فصل به ســویا پیوســته است، تک گل 
بازی سه شنبه شب برابر دینامو را در لیگ قهرمانان 
اروپا  به ثمر رســاند. علاوه بر این گل که سه امتیاز 
بازی را برای سویایی ها به ارمغان آورد، این بازیکن 
فرانسوی رکورد جدیدی را در این رقابت ها به ثبت 
رســاند. بهترین رکورد پاس صحیح تا هفته  دوم 
لیگ قهرمانان اروپــا در اختیار تیاگو موتا، بازیکن 
پاری  سن  ژرمن بود. او از 144 پاس خود 140 پاس 
صحیح داده بود اما نصری دیشــب ایــن رکورد را 
شکست و برابر دینامو 158 پاس داد که 145 پاس 

صحیح بود.
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کیوسک

بیا صحبت کنیم مسی

روزنامه انگلیسی دیلی میرر در نسخه چاپی روز 
گذشته در صفحه ورزشــی از تیتر »بیا صحبت 
کنیم مسی« استفاده کرده و در توضیح تیترش 
نوشته:   »پپ گواردیولا راه را برای صحبت با مسی 
و متقاعد کردن او برای پیوستن به منچسترسیتی 
هموار می کند.« در خبر دیگــر این روزنامه آمده 
است: »لســتر با پیروزی مقابل کپنهاگن شانس 

خوبی برای صعود به یک هشتم دارد.«

یووه و معجزه ها

روزنامه ایتالیایی گاتزتادلو اسپورت در نسخه 
چاپی دیــروز در صفحه ورزشــی از تیتر »لیگ 
قهرمانان اروپا، بیانکونــری 10 نفره لیون را یک 
بر صفر شکست داد« استفاده کرده و در توضیح 
نوشــته: »یووه و معجزه ها، بوفون فوق العاده بود، 
جادوی کوادرادو در بازی تعیین کننده بود.« این 
روزنامه همچنین نوشته است:   »دروازه بان بزرگ 
بازگشت، یک پنالتی مهار کرد و دو مهار بی نظیر 

داشت.«

شایعه روز

آذری برکنار می شود؟
باشــگاه ذوب آهن 
در فصــل جــاری با 
حاشــیه های زیادی 
روبه رو بوده است. در 
ابتدای فصل اختلاف 
یحیی گل محمدی و 
سعید آذری پیش آمد 

که برطرف نشــدن آن منجر به استعفای زوری 
مربی جوان ذوب آهن شــد. این روزها شــنیده 
می شــود به زودی ســعید آذری نیز به کارش 
در باشــگاه اصفهانی پایان خواهد داد. ماجرای 
اختلاف آذری با برخــی از اعضای هیأت مدیره 
قدیمی اســت و این روزها این اختلافات به اوج 
حود رسیده و ممکن است برای مدیرعامل باشگاه 
ذوب آهن گران تمام شود. آذری در فصل جاری 
با برخی از اعضای هیأت مدیره ذوب آهن مشکل 
پیدا کرد و در آخر هم اختلاف او با گل محمدی 
باعث شد تا هیأت مدیره باشگاه ذوب آهن بیشتر 
از قبل با سیاست های مدیرعامل خود به مشکل 
بخورند. ظاهرا آذری به طور کل حمایت اعضای 
هیأت مدیره ذوب آهن را از دســت داده و برخی 
از اعضای هیأت مدیره باشــگاه ذوب آهن موفق 
شده اند برای برکناری ســعید آذری نظر مدیر 
کارخانه ذوب آهن را جلب کنند. این در شرایطی 
است که آذری اخیرا خیلی سعی کرده رابطه اش 
با مدیرکارخانه ذوب آهن را مستحکم تر کند اما 

ظاهرا در رسیدن به هدفش موفق نبوده است.

لایک روز

استقبال تبریزی ها از خیابانی
جــواد خیابانــی 
اگرچه مثل سال های 
اول گزارشــگری اش 
در دوران اوج خود به 
سر نمی برد و همیشه 
با گاف  هایش ســوژه 
شبکه های اجتماعی 

می شــود اما همچنان بین مردم محبوب است. 
خیابانی چند روز پیش به علت مشکلی که برای 
ســتون فقراتش به وجود آمده بود مورد عمل 
جراحی قرار گرفت. او عملش را در تبریز انجام داد 
و مورد استقبال زیاد هواداران تبریزی قرار گرفت. 
تبریزی ها وقتی متوجه شدند گزارشگر معروف 
در شهر آنها بستری است به عیادتش  رفتند که 
به دلیل ازدحام بیش از حد مردم و ایجاد ترافیک 
و اختلال در امور کاری بیمارســتان بین المللی 
تبریز، عیادت از جواد خیابانی ممنوع شد. جالب 
است که خیابانی با وجود این که همیشه به خاطر 
مدل گزارشگری اش و صحبت های منحصر به 
فردش مورد انتقاد قرار می گیــرد، بین مردم از 
محبوبیت خاصی برخوردار است. او از مردم تبریز 
که اینطور به عیادتش رفته اند و برای او ســنگ 

تمام گذاشته اند، تشکر ویژه ای کرده است.
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شــهروند| در ابتدای دولت یازدهم وقتی اهالی ورزش در انتظار تعیین تکلیف بالاترین نهاد 
ورزشی کشور بودند، بعد از رأی عدم اعتماد به 3 وزیر پیشنهادی، محمود گودرزی توانست 
اعتماد مجلس وقت را به خود جلب کند و هدایت ورزش کشور را برعهده بگیرد. در این مدت 
انتقادات زیادی به اقداماتی که وزیر ورزش دولت یازدهم انجام می داد، شده بود که درنهایت با 
افت نتیجه کاروان ایران نسبت به دوره قبلی همه چیز علیه گودرزی شد. او که با شعار سلامت 
و پاک کردن ورزش از آلودگی ها پای به ساختمان سئول گذاشــته بود، بعد از 3 سال مجبور 
به ترک این ســاختمان شد و به گفته اکثر کارشناســان کارنامه خیلی خوبی از خود به جای 
نگذاشت. حال باید دید در ادامه دولت چه تصمیمی برای وزیر آینده که برای مدت زمان کمی 
می تواند تا پایان دولت در ساختمان سئول حضور داشته باشد، دارد. در ادامه یادداشت هایی 
از برخی مدیران ورزشــی آورده ایم که تغییرات در وزارت ورزش و تاثیرات آن روی ورزش 

کشور را بررسی کرده اند. 

محمدرضا یزدانی خرم
 رئیس سابق 
فدراسیون کشتی

مهم ترین نکتــه پیرامون انتخــاب محمود 
گودرزی این بود که او از فضایی آمد که اصلا 
سیاســی نبود. شــاید خیلی از مدیرانی که 
قبــلا در ورزش فعالیت می کردند، بیشــتر 
فعالیت سیاســی داشــتند تا ورزشــی اما 
گودرزی از یک فضای دانشگاهی و ورزشی 
بیرون آمد و به وزارت رسید. به همین دلیل 
وزیــر ورزش دولــت یازدهم نفــوذ خاصی 
نداشت و درنهایت هم به بن بست رسید. از 
ســوی دیگر بودجه کافی در اختیارش قرار 
نگرفت و با توجه به رشد قیمت ها نتوانست 
کاری از پیش ببرد و موفقیتی داشته باشد و 
به همین خاطر با داشته های قبلی ادامه داد. 
زمانی که محمود گودرزی روی کار آمد، در 
ورزش باید مدیری فعالیــت کند که بتواند 
بودجه کافی بیاورد، صرفا تجربه دانشگاهی 
نمی تواند موثر واقع شود. خیلی ها از حضور 
یک شخصی ورزشــی و دانشگاهی استقبال 
کردند اما داشتن معلومات و اطلاعات برای 
مدیریت در ورزش کشور کافی نیست. باید 
کمی هــم رفتــاری متــوازن بــا ورزش و 
ورزشــی ها داشــت که بتوان با آنها برخورد 
کرد. مثــلا در وزارتخانــه در همین دوره، 
خیلی از افراد ازجمله برخی معاونان وزارت 
ورزش، با شخص وزیر همراهی نمی کردند و 
این موضوع نشــان می داد کــه اختلافات 
زیــادی وجود دارد. حالا به هــر دلیلی عمر 

وزارت محمود گــودرزی طولانــی نبود و 
شــرایط برای او و ورزش کشور طوری پیش 
رفت که به استعفای گودرزی انجامید. حالا 
باید در انتظار انتخاب یک فرد جدید باشیم 
که در چند ماه آینده تا پایان دولت یازدهم 
ورزش را اداره کند. شاید برخی سطحی نگاه 
کنند و بگویند که خیلی مهم نیســت که در 
این فرصت کوتاه چه کسی روی کار می آید 
چون فرصت زیــادی برای انجــام اقدامات 
مختلف ندارد اما نظر من این نیســت. برای 
مدت کوتاه باقیمانــده از عمر دولت، فردی 
انتخاب شــود که با ورزش آشــنایی داشته 
باشــد. ایــن فــرد بایــد روابط خــارج از 
وزارتخانه ای قدرتمنــدی را در خود ببیند و 
برای کوتاه مدت برنامه ریــزی کند. فردی 
لایق که توانایی اداره کردن ورزش را داشته 
باشــد و فراجناحی عمل کند. بعــد از کنار 
رفتن گــودرزی از وزارت ورزش بحث هایی 
مطرح شده و گزینه هایی معرفی شدند اما به 
نظر نمی رســد هیچ کدام از این گزینه های 
معرفی شده، جدی باشــند. به هرحال این 
افراد اکثرا یک بار قبــلا به مجلس رفته اند و 
نتوانستند رأی اعتماد بگیرند و بعید به نظر 
می رســد که دوبــاره آنها معرفی شــوند. 
همچنیــن بحث هایــی مبنی بــر انتخاب 
سرپرست مطرح است و از افراد سیاسی نام 
برده می شود اما با سرپرست موقت کاری در 
ورزش پیش نمی رود. تجربه نشان می دهد 
که حضور سرپرســت به همــه کارها ضربه 
می زنــد و ورزش را دچــار عقــب ماندگی 

می کند. 

حمیدرضا مهرعلی
  رئیس سابق 
فدراسیون اتومبیلرانی

مردم، کارشناسان و اهالی ورزش مدت ها بود که 
از دولت درخواست کرده بودند محمود گودرزی 
از وزارت ورزش کنار بــرود چون عملکرد خوبی 
نداشت و الان که این اتفاق رخ داد، از نظر من اتفاق 
خوبی است. البته شاید این کار خیلی دیر انجام شد 
چون از عمر دولت چیز زیادی باقی نمانده است. 
با این حال دولتمردان ترجیح داده اند که تا قبل از 
انتخابات ریاست جمهوری دوره بعدی در ورزش 
که تأثیر زیادی روی نظــر مردم دارد، تغییراتی را 
به وجود بیاورند. بحث من این است که در شرایط 
فعلی هر کســی که روی کار بیاید، نمی تواند کار 
خاصی انجام دهد چون در کمتر از یک ســال هر 
اقدام اصولی و برنامه ریزی کوتاه یا طولانی مدتی 
جواب نمی دهد. مشــکل محمود گــودرزی در 
زمان وزارت مختص به یک بحث نبود. از ماجرای 
اساسنامه فدراسیون ها بگیر که باعث شد در این 
چند ســال دایما با کمیته ملــی المپیک درگیر 
باشد. وزیر ورزش و معاونانش دایما اصرار داشتند 
اقداماتی را انجام دهند که اساسنامه تغییر کرده و 
طوری باشد که دســت وزیر برای دخالت در امور 

فدراسیون ها کاملا باز باشــد. این اتفاق برخلاف 
منشور المپیک است و دراین باره همه می دانند که 
کمیته بین المللی المپیک با کمیته ملی المپیک 
کشورمان مکاتبه کرده و خواسته بود اساسنامه 
فدراسیون ها مطابق منشور المپیک باشد. به عنوان 
فردی که در فدراسیونی زیر نظر این وزارتخانه کار 
کردم، به نظرم می رســد که وزیر به جای این که 
برنامه ای برای حمایت از فدراسیون داشته باشد، 
قصد داشت در امورات دخالت کند؛  در صورتی که 
فدراسیون ها در همه جا نهاد غیردولتی و مردمی 
هستند و دولت ها کمک می کنند که زیر ساخت ها 
برایشان فراهم شود. گودرزی روحیه اش طوری 
بود که می خواســت مدیریت فرایند ها را کنترل 
کند. آخرین چیزی کــه از دوره وزارت گودرزی 
باقی ماند، نتایج المپیک بود که نســبت به دوره 
قبلی ضعیف تر بود. این نتایج باعث شد که مردم 
نیز از عملکرد وزارت ورزش راضی نباشند. البته 
پیش از این هم در استقلال و پرسپولیس اقداماتی 
صورت گرفته بود که باعــث نارضایتی هواداران 
این 2 باشــگاه و مردم شــده بود. فعلا جانشین 
مشخص نشــده اما باید دید که رئیس جمهوری 
از گزینه هایی که در مجلس قبلــی رأی اعتماد 
نگرفتند،  استفاده می کند یا فرد جدیدی را معرفی 

خواهد کرد. 

مقداد نجف نژاد
  رئیس سابق فراکسیون
 ورزش مجلس

شــاید این صحبت شــخص من نباشد که 
ورزش در شــرایط فعلی نیاز بــه تغییرات 
جدی داشــت و کناره گیــری وزیر ورزش 
و روی کار آمدن یک فــرد کاربلد می تواند 
همه چیز را تغییر دهد. بــا این حال نباید 
از زحمات گــودرزی هم راحــت بگذریم 
چون در هر صورت او تلاشش را کرد و فرد 
سالمی بود. من می توانم شهادت بدهم که 
گودرزی از نظر مالی فرد موجهی بود چون 
شــخصا بارها این موارد را در زمانی که در 
مجلس بودم، رصد کردم. به هرحال شــاید 
از ابتدا هم مشــخص بود که این فرد تجربه 
لازم را برای مدیریت کلان در ورزش کشور 
ندارد و همین کم تجربگی درنهایت او را از 
ورزش دور کرد. در ظرفیــت او نبود که از 
استادی دانشــکده به یک باره وزیر ورزش 
شــود.  شــاید بهتر اســت که بگوییم این 
پســت برای او زود بود. با این وجود، ورزش 
ایران نیاز اساســی به تغییر داشت و رئیس 
جمهوری باید فردی را به عنوان ســکاندار 

ورزش انتخاب کند که بتواند به مشــکلات 
سر و ســامان دهد. در مجلس گذشته نیز 
تلاش هایی بــرای اســتیضاح وزیر ورزش 
صورت گرفــت اما درنهایت بــه دلیل روبه 
رو شــدن با زمان پایان مجلــس این اتفاق 
رخ نداد. البته با تمام این مســائل گودرزی 
به هیچ عنوان فرد مشــورت پذیری نبود و 
حتی یک بار هم به تذکراتی که نمایندگان 
مجلس به او می دادنــد، توجهی نکرد. یکی 
دیگر از نقاط ضعف گودرزی این بود که در 
کوچکترین امور هم قصد دخالت داشــت. 
مثلا زمانی که من در هیأت مدیره استقلال 
حضور داشتم، به چشم می دیدم که در امور 
باشگاه های استقلال و پرسپولیس دخالت 
می کند اما در هیچ دوره ای ندیدم که رئیس 
ورزش به خودش اجازه دهد که به مســائل 
ریز باشــگاه ها نیز ورود کند. مسأله مهم در 
شرایط فعلی این اســت که کسی انتخاب 
شود که پتانســیل ورزش را بشناسد، بدنه 
ورزش را بشناســد و تجربــه اندوزی کرده 
باشد. فردی باشد که امتیاز ما را در ورزش 
بالا ببرد و نیاز به این نباشد که چند سال در 
ورزش تجربه اندوزی کند و ســپس کارها 

روی روال بیفتد.

وزارتخانه، جای تجربه اندوزی نیستگودرزی دیر استعفا کرد

وزیر جدید فراجناحی عمل کند

یاران گودرزی به او ضربه زدند

امیررضا واعظ آشتیانی
 قائم مقام سابق 
سازمان ورزش

همانطور که وزیر ورزش در مصاحبه ای اعلام کرده 
بود او با اختیار خودش استعفا نداده و دولت با توجه 
به این که مردم و خیلــی از اهالی ورزش به عملکرد 
گودرزی انتقاد داشتند، تصمیم گرفت تا جابه جایی 
را در این وزارتخانه صورت دهد. البته به نظر می رسد 
کمی برای این کار دیر شده باشد چون مدت هاست 
که مشخص بود محمود گودرزی از پس حاشیه های 
ورزش برنیامده و اصلا از همان اول آمدنش به وزارت 
ورزش اشــتباه بود. زمانی که او تازه به ورزش ورود 
کرده بود مقابله با لمپنیزم را ســرلوحه کاری خود 
قرار داده بود و من یکی از حامیــان او در این مورد 
بودم اما همان زمان هم بارها در مصاحبه هایم گفتم 
شاید وزیر، لمپن را حذف کرده باشد اما در نزدیکی 
خود آدم هایی دارد که با لمپن ها در ارتباط هستند. 
گفتم این آدم ها با اما و اگر هایشان شما را از مسیری 
که انتخاب کرده اید دور خواهند کرد و این اتفاق هم 
افتاد و پیش بینی ام درســت از آب در آمد. وزیر به 
خواب عمیقی فرو رفته بود و وقتی بیدار شد فهمید 
خیلی دیر شده است. اطرافیانی که گودرزی در این 
3 سال همراه خود داشت، برای او بیشتر بار بودند تا 
این که یارش باشند. حضور معاونان سفارشی برای 
وزارتخانه کار درستی نبود و درنهایت هم به ضرر خود 
گودرزی شد. متاسفانه بعد از این که وزارت ورزش 
تشکیل شده است، در این چند سال هیچ فردی که 
بتواند تغییری در مسیر ورزش ایجاد کند را نداشتیم. 
انتخاب جانشــین گودرزی در چنین شرایطی کار 
سختی است و من برخلاف نظر خیلی از کارشناسان 
معتقدم که صرفا نباید مدیر ورزش، از جنس ورزش 
باشــد چون در گذشته مشخص شــده که این امر 
خیلی هم به ســود ورزش نیست. شخصی که قبلا 
تنش هایی در حوزه ورزش داشته، حالا اگر در رأس 
آن قرار بگیرد، شاید به برخی مسائل مغرضانه نگاه 
کرده و آن تنش هــا را درگیر کارش کند. مدیر باید 
نگاه مدیریتی داشته باشد و برای دیدگاه خود ارزش 
قایل باشد در غیراین صورت موفق نخواهد بود. درباره 
گــودرزی دیدیم که مدیر از جنــس ورزش جواب 
نمی دهد. البته اگر قرار است ورزش را به دست خود 
ورزشــی ها بســپارند باید مدیری در رأس کار قرار 
بگیرد که سال ها سابقه مدیریتی درخشان آن هم 
در سطح بالا داشته باشد. حضور مدیر غیرورزشی 
هم در صورتی جــواب می دهد که نگاه سیاســی 
وجود نداشته باشد و به جای آن از شجاعت بالایی 

برخوردار باشد. 

تاثیری روی سرخابی ها ندارد

کاظم اولیایی
  مدیرعامل 
سابق استقلال 

با این که بعد از کناره گیــری محمود گودرزی 
از وزارت ورزش خیلی از کارشناسان ابراز نگرانی 
کرده اند که وضع استقلال و پرسپولیس چه خواهد 
شد، من معتقدم که تغییری در وضع آنها به وجود 
نمی آید. مگر در این چند ســالی که گودرزی در 
وزارت ورزش حضور داشــت، توانســت تغییری 
در بخش مدیریتی سرخابی های پایتخت بدهد 
که حالا انتظار داشته باشــیم، تغییر جدیدی به 
وجود بیاید؟ 3 سال قبل که محمود گودرزی وارد 
وزارت ورزش شد، با شعار تغییرات در باشگاه های 
استقلال و پرسپولیس آمد و ما هم تصور می کردیم 
که می تواند این 2 باشــگاه را  از گرداب مدیریتی 
قبلی خارج کند اما این اتفاق رخ نداد و بعد از مدتی 
این وزیر هم استقلال و پرسپولیس را به حالت قبلی 
بازگرداند. متاسفانه خیلی از اشکالات ما این است 
مدیری را در باشــگاه می گذاریم که کوچکترین 
اطلاعی در امر باشگاهداری ندارد. افتخاری چند 
اظهارنظر عجیب و غریب کرده و با این مســائل 
نه تنها نتوانست حاشیه های استقلال را جمع کند 
بلکه اضافه کرد. مدیران باید در حل مشکل قدم 
بردارند و به فکر منافع شــخصی نباشند. در مورد 
پرسپولیس طوری هیأت مدیره تنظیم شده بود 
که پیشکسوتانی آن جا حضور داشتند که سبقه 
مدیریت داشتند و به همین دلیل در این چند سال 
پرسپولیس بهتر اداره شد. اصل حرف اینجاست که 
من معتقدم اصلا استقلال و پرسپولیس طبق قانون 
اساسی مملکت دولتی نیستند و در هیچ کجای 
قانون نوشته نشــده که این 2 باشگاه باید وابسته 
به دولت و وزارت ورزش باشند. اگر این مشکل به 
دست مجلس حل شــود، دیگر با هر تغییری در 
وزارت ورزش نگرانی به وجود نمی آید که مبادا 2 
باشگاه بزرگ پایتخت که دارای طرفداران میلیونی 
در سطح کشور هستند، به بن بست برسند. اگر ما 
بپذیریم و قوانینی بیاوریــم و حتی دیوان عدالت 
اداری هم بگوید که این دو باشگاه باید دولتی باشند، 
این بــرای ورزش و فوتبال خطر دارد. این تصمیم 
بسیار غلط و خطرناکی اســت که ما بپذیریم که 
کار دولت اداره کردن فوتبال حرفه ای و اداره کردن 
باشگاه هاست. البته در ظاهر همواره وزارت ورزش و 
فدراسیون فوتبال اعلام می کنند که این باشگاه ها 
خصوصی هستند و به همین دلیل می توانیم در 
رقابت های آسیایی حاضر شویم، اگرچه در مجموع 

برای ما هیچ سودی نداشته است. 

کارشناسان در گفت وگو با »شهروند« تبعات تغییر وزیر بر ورزش را بررسی کردند

تغییر جهت در ساختمان سئول


